
Kære Lone Dybkjær 
Vi hører hele tiden om lægemangel i Danmark, men hvem søger at gøre noget ved 
problemet? Når problemet bliver behandlet i dagspressen ender det altid med noget om 
at der skal flere studerende ind på medicinstudiet eller at der skal færre norske og svenske 
studerende ind. Der er aldrig nogen der beskæftiger sig med uddannelsen til 
speciallæge! Selv erfarne politikere forstår mig ikke når jeg fortæller dem at der ikke er 
mangel på læger, kun på speciallæger. Som radikal håber jeg at der i mit eget parti er 
forståelse for problemet.  
Min datter har nu været færdig i turnus i over halvandet år og hun vil gerne uddanne sig til 
praktiserende læge. Hun har arbejdet i Grønland siden hun blev færdig med turnus, men 
hun kan ikke komme i gang med uddannelse til speciallæge fordi der er alt for få 
uddannelsespladser. Jeg har fået at vide at uddannelsen er sygehusejernes ansvar, men 
jeg kan ikke huske at nogen sygehusejere, hverken før eller efter reformen, har snakket om 
andre måder at skaffe speciallæger på end at efteruddanne udenlandske læger, som 
bliver hentet dyrt til Danmark. Hvorfor kan der ikke bevilges penge til at uddanne danske 
speciallæger? Hvorfor skal en dansk læge vente i op til 10 år på at få lov til at begynde en 
uddannelse til speciallæge? Hvorfor er der ikke i Folketinget vilje til at slå i bordet over for 
syghusejerne? 
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